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Møtereferat 
 
Sak: Kundeforum 2/2023 
 

Møtedato/sted: 
13.juni 2023 / Teams 

Deltakere:  
Trond Marthinsen, Lyse 
Lars Ellingsgard, Elvia 
Roald Skaar, Hafslund E-co 
Mathias Ottem-Hansen, Skagerak E 
Bård Mageli, Volue 
Hilde Seppola Norheim, Elvia 
Espen Fjeld, Energi Salg Norge 
Ingrid Johnsen, Statkraft Energi 
Alexander Kellerer, RME 
 
 

Møteleder: 
Morten Torgalsbøen, Statnett 

Fraværende: 
Kristian Bernseter, Statnett 
 

  
Neste møte: 20.sept 2023, Trondheim 
 
 

Saksliste 
 

# Sak Ansvarlig 
1.  Godkjenning av dagsorden og referat 

Forslag til agenda og møtereferat ble godkjent 
 

Statnett 

2.  15min avregning – status for aktørene 

Aktørene delte sine erfaringer med overgang til 15min avregning hos eSett 
og hvordan de planlegger overgang til 15min avregning i egne systemer. 
Helhetsinntrykket er at endringen hos eSett har gått veldig bra. Det er noen 
utfordringer knyttet til at deltarapporteringen ikke gjøres slik det var 
forespeilet og en del merarbeid knyttet til at NULL (manglende verdi) 
rapporteres som 0 i filene som er aggregert til timesverdier. 
Avregningsansvarlig orienterte om en feil som er avdekket ved beregning 
av ubalansegebyret. 

 
Aktørene har ulik strategi for hvordan de tilpasser sine systemer til 15min 
avregning. Noen har allerede lagt om til 15min avregning, mens andre har 
valgt å avvente. 
 

Alle 

3.  Siste nytt fra Elhub 
 
Elhub gikk gjennom en del av den statistikk de publiserer. Det er et økende 
fokus på statistikk fra kraftmarkedet og data fra Elhub brukes ofte som kilde. 
Dette viser igjen hvor viktig det er med høy datakvalitet. 

Alf Ulvan, 
Elhub 
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Frem mot 15 min må Elhub gjennom flere store idriftsettelser av nye 
versjoner. Dette vil ved noen tilfeller kreve mer nedetid i Elhub enn hva som 
er normalt. Det er noe forsinkelse i arbeidet, men den overordnede planen 
baserer seg på de allerede fastsatte milepælene. 
 

4.  Sikkerhetskrav – behov for endringer 
Gjennom det siste året har det vært mange spørsmål knyttet til 
sikkerhetsstillelse både fra aktører og regulatorer. Store endringer i 
prisbildet både i forhold til høye priser, men også i form av hyppig forekomst 
av negative nedreguleringspriser slår markant inn på sikkerhetskravene. 
Dette sett i sammenheng med at formelen for beregningen er ca. 10 år 
gammel og at bransjen har endret seg mye på de årene, danner bakteppet 
for at TSOene vil gjøre en vurdering av gjeldende rammeverk. 
 
Eksisterende formel håndterer ikke negative priser på en god måte og dette 
tas det sikte på å få utbedret raskt. Finsk regulator har bemerket at de 
anser differensieringen i kravet basert på størrelse som en 
forskjellsbehandling av aktører og denne praksisen må dermed vurderes. I 
tillegg har aktører pekt på elementer de mener slår uheldig ut som f.eks. at 
sikkerhetskravet består av individuelle beregninger pr land. 
 

Morten 
Torgalsbøen, 
Statnett 

5.  Eventuelt 
Kundeforum stilte spørsmål om det er planlagt å flytte oppgjør for 
kapasitetsmarkedene fra Statnett til eSett. Dette i lys av at Svenska Kraftnät 
vil overføre oppgjør av kapasitetsmarkedene til eSett i løpet av høsten. 
Kundeforum uttrykker et ønske om at Statnett vurderer det samme. Dette er 
en vurdering som har vært gjort med jevne mellomrom, men 
avregningsansvarlig kjenner ikke til at Statnett på nåværende tidspunkt har 
planer om en slik endring. 
 

Alle 
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